
V Libochovanech dne 17. září  2008 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Po týdenním odpočinku v šumavských lesích jsem se vrátila do plného starostenského nasazení. 

Zůstatek běžného účtu obecního hospodaření je dostatečný pro dokončení zamýšlených investičních 

akcí, nemusíme se zatím bát úvěru a jeho splácení. Jedná se především o osvětlení budoucí spojnice 

Libochovan a Řepnice. Už mi tichý vítr z osvěžovny na návsi donesl, že je tam těch lamp mnoho a že 

budeme zbytečně platit. Vracel se někdy ten dotyčný /nebo ti rukou mávající o zbytečnosti akce/, 

z jedné vesnice do druhé po tmě? Myslím, že Řepničtí budou rádi, když jim na celou cestu na nádraží 

nebo z nádraží bude svítit více světel, než do doby současné. Takže kibicové. Chystejte si volební 

kandidátku, dva roky utečou jako voda. 

  

Další akcí, která je před počátkem i dokončením zároveň, je to stále slibované hřiště pro Řepnické 

děti.  Zatím máme na stole pouze příslib finanční pomoci od Ministerstva pro místní rozvoj, ale podle 

včerejšího telefonátu peníze dorazí. Takže firma Daps Litoměřice a Kulant Pardubice u Edenu postaví 

prolézačky, do poloviny listopadu přibude i bytelný stůl s lavicemi včetně pergoly s posezením. 

Předpokladem je také spolupráce s rodiči, při výsadbě zeleně kolem plotu v horní části pozemku. Určitě 

se s nimi sejdu na místě samém, při usazování předmětů. 

  

Krajský finanční příspěvek na dokončení rozšíření komunikace na vjezdu do obce na točnu nám 

pomůže definitivně vyřešit bezpečný sjezd autobusové linky s našimi dětmi i ostatními cestujícími. To 

bude akce říjnová až prosincová. Současně se opraví účelová komunikace od nádraží k chatám nad 

měnírnou, kolaři mi dají za pravdu, je to tam hrozné. Také na tuto akci jsme dostali 90% příspěvek od 

Krajského úřadu. 

  

Zmizela nám značka omezující rychlost průjezdu obcí na 40km/hodinu. Oni ji stejně řidiči příliš 

nedodržovali. Myslela jsem si, že ji odstranily nenechavé ruce, ale tentokrát jsou v tom nevinně. 

Odstranili ji pracovníci SÚS Ltm na pokyn referátu dopravy, prý, že je umístěna proti vyhlášce. V tom 

případě ale vyhlášku porušují po celém území republiky. Takto umístěné značky mají ve velkém 

množství našich obcí i městeček. Vlastní zkušenost z dovolené, po průjezdu napříč celými Čechami. No 

nevím, ale vypadá to, že budeme opět vystaveni nebezpečí rychlých jízd bezohledných řidičů. 

  

V listopadu na nás čeká druhé kolo výzvy o dotaci na výstavbu multifunkčního domu na návsi. 

V prvním kole jsme úspěšní nebyli, bohužel, ale to neznamená, že se té myšlenky vzdám. Novou 

prodejnu a lékařskou ordinaci určitě uvítáme všichni. 

  



Ráda bych, abychom se přiřadili k obcím, které vydávají čtvrtletní zprávy z obce tak, aby je poté 

dostali všichni do svých schránek. Velice bych si přála, aby se naši občané zapojili do spolupráce na 

každém vydání. Jestli máte co říci, dejte o sobě vědět a přijďte do kanceláře nebo do knihovny. Určitě 

budete mít co sdělit a současně nové nápady pomohou oživit naše snažení ke zlepšení podmínek ve 

vsi. 

  

V příštím týdnu mne navštíví náměstek České pošty pan Krepindl. Nevím s čím přijede, ale to, že jsem 

odmítla návrh, respektive již jejich nekonzultované rozhodnutí snížit poštovní služby veřejnosti co do 

časového rozsahu /o jednu hodinu denně v dopoledním čas na naší poště/, jste si asi již přečetli v jiné 

části stránek. O závěru rozhovoru vás budu informovat. Je to opravdu nešťastné řešení, poštmistrová 

bude mít menší úvazek, méně peněz, stejnou pracovní náplň a to prý je pošta nejbližší naše spořitelna, 

přístupná vždy a všude. 

  

Obec se očividně rozvíjí a rozvíjet bude. Potřebovali bychom pojmenovat ulice, aby se tu i noví 

obyvatelé vyznali. Není to jednoduché, všichni bychom si museli vyměnit veškeré doklady a to je 

fakticky na uvážení. Ale mapu obce s místním pojmenováním si necháme udělat ještě do konce tohoto 

roku. Jak se ukazuje, mohli bychom se dočkat nových stavebních lokalit, ta u hřiště se už 

naplňuje,  prostor za poštou se v dohledné době dočká návrhu řešení zástavby. A tam říká územní 

plán, že by mohlo vyrůst až 40 nových domů. Vidím to tak, že nové zastupitelstvo bude muset řešit 

problém s odpadní kanalizací, dešťovka do čističky nemůže být zavedena. A nové domy se žumpou 

nejsou moc velkou vábničkou. 

  

Celkem v tichosti, bez zájmu veřejnosti, proběhla Mariánská pouť v našem kostele, která se odehrála 

v našem kostele o víkendu 6.-7. září. Zájem-nezájem veřejnosti je dán tím, že o této akci nikdo nevěděl. 

Myslím si, že práci s veřejností pan páter Stříž neodvádí takovou, jakou mu jeho učení předkládá. 

Navíc;  jako majitelé objektu jsme o tomto jinde velice vítaném aktu nebyli ani informováni. Chyba. 

Pokusím se to napravit. Uvažuji o založení občanského sdružení, které by mělo v hlavní náplni činnosti 

opravu budovy kostela, zachování kulturních tradic a obnovu veřejných prostranství v našich dvou 

obcích. Kdo z Vás čtenářů a příznivců naší obce se přidá? Přijďte, mailujte, navrhujte. Někdy mám chuť 

se na všechno vykašlat, to když se setkám s nějakým hlupákem, co ničí soukromé zahrady /pozor, 

nejen starostenskou/, ale když se to jednomu v hlavě rozleží, tak si řekne; přece nebudeš ustupovat 

darebákovi, který nemá rád ani sám sebe. Protože kdyby měl, tak si nebude ničit své okolí. 

  

Vážený čtenáři, do konce roku už moc času nezbývá, ale jak jste četli, ještě zbývá moře práce. Když ji 

nebude nikdo kazit a přispěje svým dobrým nápadem nebo dokonce činem, všechno se podaří. 

  

   

  

  

  



Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


